
ObnOva dělOstřeleckéhO

q Autor fotografie je pan Rostislav Bartoň. Jeho krásné snímky jsou zachyceny rovněž v nástěn-
ném a stolním kalendáři Orlické hory, který prodáváme v naší redakci – v Informačním centru 
v Rokytnici.

 Nejsou nijak vysoké, ale 
přece jen jsou to hory, Orlické 
hory. Žije se tu krásně a vět-
šina z nás by určitě neměnila. 
I když výjimečné situace na-
stat mohou a život občas tako-
vé připraví.
 O kráse Orlických hor asi 
nepřesvědčíte toho, kdo zrov-
na odjíždí se strašlivou bolestí 
někam daleko ke svému zuba-
ři, jelikož blíže domovu sto-
matologa nesehnal a na zubní 
ordinaci v Rokytnici může je-
nom vzpomínat.
 Ale i zdejší kopcovitý te-
rén sám osobě může občas 
nachystat nemilá překvape-
ní. Pořádný šok nedávno če-
kal na mladou řidičku, která 
na parkovišti u školky zjistila, 
že zmizel její osobní automo-
bil. To, co zpočátku vypada-
lo jako krádež za bílého dne, 

na hORÁch

se záhy vysvětlilo. Zmizení vozu neměl 
na svědomí žádný padouch ani zločinec, 
plechový miláček byl pouze špatně za-
brzděný, bez přítomnosti řidičky překonal 
obrubník parkoviště a byl nalezen na louce 
pod ním.
 No, ale každý problém se nakonec vyře-
ší a každá bolest přejde. Život je pak zase 
krásnější a okolí hezčí. Buďto si ho může-
me začít jen tak užívat nebo dokumentovat 
s fotoaparátem, jako to dělá třeba pan foto-
graf Rostislav Bartoň, který pořídil krásný 
a zajímavý snímek na Nebeské Rybné.
 Je tu podzim, dny se krátí a večery pro-
dlužují. Pokud si jako společníka občas 
vyberete Horského kurýra, bude nám ctí. 
I když se špatným a někdy i tragickým 
zprávám vyhnout nemůžeme, nejraději bu-
deme vždy dokazovat, že tady na horách je 
dobře a žije se tu krásně.

JKO



   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

Z Rady města
Kompletní text Usnesení rady 
města je uveden na interneto-
vých stránkách města www.
rokytnicevoh.cz nebo k na-
hlédnutí na Městském úřadu 
v Rokytnici v Orlických ho-
rách.

Informace z jednání Rady města Rokytnice v Orlických ho-
rách konaného dne 19.08.2019 – zkrácený výpis

l Výběrové řízení - Zásobování pitnou vodou Horní Rokyt-
nice
V rámci výběrového řízení na zakázku „Zásobování bytových 
domů č.p. 368, 369, 370 pitnou vodou, k.ú. Horní Rokytnice“ byla 
podána jediná nabídka, a to firmou VODA CZ s.r.o. s nabídkovou 
cenou 948.997,99 Kč bez DPH.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje výsledek výběrového 
řízení dle doporučení hodnotící komise ve prospěch firmy VODA 
CZ s.r.o., Bohuslava Martinů 1038, 500 02 Hradec Králové.
Rada města Rokytnice v O.h. ukládá starostovi aktualizovat jed-
nání s vlastníky sousedních bytových domů o sdružení investice 
k realizaci díla i pro čp. 368 a 370.

l Smlouva o nájmu sportoviště
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavřít smlouvu o nájmu 
sportoviště s 1. FC Rokytnice v O.h. z.s., se sídlem Rokytnice 
v Orlických horách č.p. 144 dle předloženého návrhu.

l Darovací smlouva - obnova kostela v Nebeské Rybné
Radě města byl předložen návrh darovací smlouvy. Předmětem 
smlouvy je darování finanční hotovosti ve výši 9.010 Kč, která 
byla vybrána mezi návštěvníky koncertu v kostele v Nebeské Ryb-
né dne 05.07.2019 na spolufinancování akce: „Oprava krovu věže 
včetně nátěru krytiny na kostele sv. Filipa a Jakuba v Nebeské 
Rybné,“ která proběhne v roce 2019 a je spolufinancována z pro-
gramu Podpora obnovy kulturních památek prostřednictvím obcí 
s rozšířenou působností v roce 2019 vyhlášeného Ministerstvem 
kultury ČR a z rozpočtu Královéhradeckého kraje.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavřít s Římskokatolic-
kou farností Rokytnice v O.h., náměstí Jindřicha Šimka 2, 517 61 
Rokytnice v O.h. darovací smlouvu dle předloženého návrhu.

l Cenová nabídka za projektovou dokumentaci
Společnost APA Vamberk s.r.o. podala cenovou nabídku na zpra-
cování projektové dokumentace pro společné územní rozhodnutí 
a stavební povolení (DÚR + DSP + PDPS) na akci „Rokytnice 
v O.h. - Dolní Sídliště parkovací stání“. Dokumentace a činnos-
ti potřebné pro zpracování projektové dokumentace - 131.890 Kč 
včetně DPH, projektová dokumentace - 342.430 Kč včetně DPH.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje cenovou nabídku Spo-
lečnosti APA Vamberk s.r.o. 

l Žádost Sdružení Neratov
Předsedkyně Sdružení Neratov z.s. požádala město Rokytnice 

v O.h. o poskytnutí daru na podporu Neratovských poutních slav-
ností, které se letos konaly ve dnech 15.08. - 18.08.2019. Pro Ne-
ratov se jedná o největší kulturní, duchovní a společenskou akci, 
která je oblíbená i návštěvníky z různých částí republiky.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje poskytnutí daru ve výši 
5.000 Kč, který bude použit na náklady spojené s pořádáním Nera-
tovských poutních slavností Sdružení Neratov, z.s., čp. 84, 517 61 
Bartošovice v O.h. a uzavřít s příjemcem daru darovací smlouvu 
dle návrhu.

l Darovací smlouva
Radě města byla předložena k projednání darovací smlouva, je-
jímž předmětem je poskytnutí finančního daru ve výši 10 000 Kč 
na zajištění kulturních programů v rámci Anenské pouti města Ro-
kytnice v O.h. 2019 paní Irenou Dubskou.
Rada města Rokytnice v O.h.  schvaluje uzavřít darovací smlou-
vu s paní Irenou Dubskou, Průmyslová 918/22, 500 02 Hradec 
Králové dle předloženého návrhu.

l Výběrové řízení - Fotbalové kabiny
V rámci výběrového řízení na zakázku „Fotbalové kabiny v Ro-
kytnici v O.h.“ byla podána jediná nabídka, a to firmou KOMA 
MODULAR s.r.o. s nabídkovou cenou 1.949.000 Kč bez DPH. 
Výstavba bude spolufinancována z prostředků Královéhradeckého 
kraje.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje výsledek výběrového 
řízení dle doporučení hodnotící komise ve prospěch firmy KOMA 
MODULAR s.r.o., Říčanská 1191, 763 12 Vizovice.

l Poptávkové řízení - Zpracování lesního hospodářského plá-
nu
V rámci poptávkového řízení „Zpracování lesního hospodářského 
plánu - Lesy města Rokytnice v O.h.“ byly podány dvě nabídky. 
Vítězem řízení je společnost ING - FOREST s.r.o. s nabídkovou 
cenou 87.380 Kč včetně DPH.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje výsledek poptávkového 
řízení.

l Smlouva o dílo - demolice budov v bývalých kasárnách
Radě města byla k projednání předložena smlouva o dílo týkající 
se demolice budov v areálu bývalých vojenských kasáren ve městě 
Rokytnice v O.h. se společností PB SCOM s.r.o. Projekt je spolufi-
nancován z prostředků ministerstva pro místní rozvoj.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavření smlouvy o dílo 
se společností PB SCOM s.r.o., Radniční 28, 753 01 Hranice dle 
předloženého návrhu.

l Výběrové řízení - traktor s čelním nakladačem
Radě města byly k projednání předloženy materiály k výběrovému 
řízení na akci: „Dodávka komunálního traktoru s čelním naklada-
čem“. Jedná se o veřejnou zakázku malého rozsahu III. kategorie, 
zadávanou mimo režim zákona č. 134/2016 Sb. o zadávání veřej-
ných zakázek.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje vypsání výběrového 
řízení na akci: „Dodávka komunálního traktoru s čelním nakla-
dačem“.

l Změna nájemného v bytových a nebytových prostorech
Radě města byl předložen návrh změn nájemného v bytových 



a nebytových prostorech ve vlastnictví města. Naposledy bylo ná-
jemné v městských bytech navyšováno v roce 2010.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje změnu nájemného v by-
tových prostorech ve vlastnictví města Rokytnice v Orlických ho-
rách podle předloženého návrhu od 01.01.2020.
Rada města Rokytnice v O.h. bere na vědomí návrh změny ná-
jemného v nebytových prostorech ve vlastnictví města Rokytnice 
v O.h.

l Smlouvy o zajištění a poskytnutí pečovatelské služby
Radě města byly k projednání předloženy smlouvy o zajištění 
a poskytnutí pečovatelské služby s obcemi Slatina nad Zdobnicí, 
Pěčín, Bartošovice v O.h. a Orlické Záhoří.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavření smluv s uve-
denými obcemi.

l Jmenování do funkce vedoucího odboru výstavby a život-
ního prostředí
Paní tajemnice informovala radu města o výsledku vyhlášeného 
výběrového řízení na pozici vedoucího odboru výstavby a ži-
votního prostředí MěÚ Rokytnice v O.h., kdy se přihlásil jediný 
zájemce, a to pan Jiří Novák. Výběrová komise doporučila radě 
města jmenovat pana Jiřího Nováka vedoucím odboru výstavby 
a životního prostředí MěÚ Rokytnice v O.h. Rada města Rokytni-
ce v O.h. jmenuje od 01.09.2019 vedoucím odboru výstavby a ži-
votního prostředí pana Jiřího Nováka.

l Smlouva - Parní lokomotiva
Radě města byl předložen koncept kupní smlouvy, která by měla 
být uzavřena mezi Českými dráhami, a.s., Městem Rokytnice 
v O.h. a Letohradským železničním klubem z.s., týkající se koupě 
parní lokomotivy pro muzejní expozici Železničního muzea v Ro-
kytnici v O.h.
Rada města Rokytnice v O.h. souhlasí s podmínkami kupní 
smlouvy a schvaluje uzavření této smlouvy.

Informace z jednání Rady města Rokytnice v Orlických
horách konaného dne 09.09.2019 – zkrácený výpis

l Rozdělení finančních prostředků na údržbu sportovišť
Radě města byl předložen návrh rozdělení finančních prostředků 
na údržbu sportovišť ve vlastnictví města podle schváleného roz-
počtu.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje rozdělení finančních 
prostředků na údržbu sportovišť ve vlastnictví města takto:
1. FC - běžná údržba fotbalového stadionu - 70.000 Kč
Tennis club - oplocení tenisového kurtu - 75.000 Kč

l Žádost o financování dětského hřiště
Občané Nebeské Rybné požádali město o financování a realiza-
ci výstavby dětského hřiště v Nebeské Rybné. Důvodem žádosti 
je nárůst počtu mladých rodin a dětí, které zde nemají konkrétní 
prostor pro trávení volného času, protože ze všech stran obklopuje 
bytovky golfové hřiště.
Rada města Rokytnice v O.h. bere na vědomí žádost o financo-
vání a realizaci výstavby dětského hřiště v Nebeské Rybné
Rada města Rokytnice v O.h. ukládá místostarostovi projednat 
s obyvateli Nebeské Rybné jejich konkrétní požadavky na vybu-
dování hřiště.

l Výběrové řízení - elektromobil
V rámci výběrového řízení na zakázku „Rokytnice v O.h. - poříze-
ní elektromobilu kategorie N1“ byly podány dvě nabídky, z nich 
jedna nesplňovala podmínky zadavatele na technickou specifikaci. 

Ze Zastupitelstva města
Kompletní text Usnesení zastupitelstva města je uveden na in-
ternetových stránkách města www.rokytnicevoh.cz nebo k na-
hlédnutí na Městském úřadu v Rokytnici v Orlických horách.

Informace z jednání Zastupitelstva města Rokytnice v Orlic-
kých horách konaného dne 09.09.2019 – zkrácený výpis

l Žádost o finanční podporu - Římskokatolická farnost Ro-
kytnice v O.h.
ZM/7/8/2019
Zastupitelstvo města Rokytnice v O.h. neschvaluje poskytnutí 
daru v roce 2019 Římskokatolické farnosti v O.h. na podporu při 
opravě kostela sv. Filipa a Jakuba v Nebeské Rybné.

l Prodej pozemků - FrostFood a.s.
ZM/7/9/2019
Zastupitelstvo města Rokytnice v O.h. schvaluje prodej po-
zemků p.č. 1090/7, 730/6, 730/16, 1044/3, 1044/4 a 730/50 v obci 
a k.ú. Rokytnice v O.h. společnosti FrostFood a.s., IČ: 632 166 71, 
517 61 Rokytnice v O.h. č.e. 41 za cenu 600.000 Kč. Zároveň za-
stupitelstvo schvaluje uzavření smlouvy dle předloženého návrhu.

l Žádost o poskytnutí krátkodobého úvěru
ZM/7/11/2019
Zastupitelstvo města Rokytnice v O.h. schvaluje podání žádosti 
o úvěr ve výši 5.000.000 Kč u České spořitelny a.s. na předfinan-
cování projektu „Demolice budov v areálu bývalých vojenských 
kasáren ve městě Rokytnice v O.h.“ a zároveň schvaluje jeho při-
jetí.

l Úprava zeleně a problematika odpadů
ZM/7/12/2019
Zastupitelé diskutovali o problematice údržby zeleně na Dol-
ním Sídlišti a U Nádraží, že když se tam seká tráva, není sbírána 
do košů, ale zůstává po posekání ležet na zemi.
Zastupitelstvo města Rokytnice v O.h. ukládá radě města zabývat 
se problematikou způsobu likvidace biologických zbytků ze seče-
ní trávy v sídlištích města.

Dušičky jsou prastarým svátkem s kořeny v pravěkém kelt-
ském svátku Samhain. Původní zvyk zapalovat ohně se trans-
formoval v rozžíhání světel v dlabaných lucernách – v našich 
zemích obvykle z řepy. Takovou lucernu z řepy si můžete vy-
robit i v Sýpce.

sÝPka – MUZeUM ORlIckÝch hOR
dUŠIČkY v sÝPce – tvořivá dílna 

2.11. od 10 do 17 hodin

Druhá nabídka byla podána firmou TLAMKA s.r.o. s nabídkovou 
cenou 1.152.000 Kč bez DPH. Projekt je spolufinancován z pro-
středků státního rozpočtu.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje výsledek výběrového 
řízení dle doporučení hodnotící komise ve prospěch firmy TLAM-
KA s.r.o., IČ: 024 137 52, Na Chmelnici 2409/52, 680 01 Bosko-
vice.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavření kupní smlouvy 
s firmou TLAMKA s.r.o.



V měsíci říjnu 2019 nejsou plánovaná omezení provozu ordinace 
praktického lékaře MUDr. Vošvrdy, náhlé změny na vývěskách 
a www.rokmed.cz.

Očkování chřipka, pneumokok 2019
– v naší ambulanci dostupné od 20.9.2019

Očkování proti chřipce a pneumokokovým nákazám
- využijte možnost objednání v konkrétním čase na aplikaci 

očkovací látky
- bez delšího čekání a v době, kdy nejsou přítomni akutně ne-

mocní
- na čísle 723 362 015. Pro objednání volejte v čase od 11:30 

do 12:00 hod.
V případě zájmu o očkování proti pneumokokům tuto infor-
maci sdělte při domluvě termínu aplikace pro nutnost objed-
nání vakcíny; vakcína na chřipku je dostupná okamžitě.

Jste-li:
- osoba nad 65 let věku
- pacient po odstranění sleziny nebo po transplantaci krvetvor-

ných buněk
- pacient, který trpí závažným chronickým, farmakologicky (léky) 

řešeným onemocněním srdce a cév, dýchacích cest, ledvin 
nebo diabetem – cukrovkou (ti se závažným onemocněním, 
kteří mají nasazené léky) pak pro Vás máme již přímo v ordi-
naci od Vaší zdravotní pojišťovny k dispozici očkovací látku 
na chřipku, která je zdarma, a to včetně její aplikace .

Ordinace praktického lékaře v Rokytnici informuje
Jste-li:
- osoba nad 65 let věku, pak i možnost očkování proti pneumo-
kokovému onemocnění (původci např. závažných zápalů plic) – 
očkovací látkou Prevenar 13, taktéž zdarma, s možností aplikace 
při jedné návštěvě!
Pokud do těchto kategorií nespadáte, i tak je možné a vhodné se 
nechat očkovat. Očkování na chřipku se doporučuje i těhotným 
ženám a ženám plánujícím těhotenství v období chřipkové sezony, 
kuřákům i obézním pacientům.

I vy můžete využít možnosti objednání!

Ochráníte sami sebe, minimálně před závažnějším průběhem one-
mocnění, ale i Vaše blízké okolí před dalším šířením. Chřipka si 
většinou vyžádá klid na lůžku, až dočasnou pracovní neschopnost.
Ochraňte tak i Vaše blízké před následky snížení finančních příjmů 
vlivem Vašeho onemocnění chřipkou!
Pro tyto ostatní skupiny - přímá úhrada očkovací látky (250 Kč) 
+ aplikace 150 Kč.

Rovněž můžete využít příspěvku od Vaší zdravotní pojišťovny – 
více na www.rokmed.cz či internetových stránkách Vaší pojišťov-
ny.

Další informace naleznete na www.rokmed.cz, kde jsme pro Vás 
připravili doplňující informace o samotném onemocnění.

MUDr. Zdeněk Vošvrda

Do ordinace praktického lékaře pro dospělé MUDr. Vošvrdy
(RokMED s. r. o.)

přijmeme zdravotní sestru/y
Bližší informace – 723 362 015 

(Po-Pá v čase 15-17)



V areálu bývalých kasáren probíhá demolice ubytovny sovětských 
vojáků. Demolice objektu je financována z dotace Ministerstva 
pro místní rozvoj a z rozpočtu Města Rokytnice v O.h.
   Fotografie z průběhu demolice pořídil pan Jaroslav Ďoubek.

 V rokytnickém zdravotním středisku byla ve volných prosto-
rách po zubním lékaři nově otevřena logopedická ambulance. Paní 
Mgr. Jarmilu Hofmanovou jsem požádala o krátký rozhovor.

Paní magistro, jakou péči ve Vaší ambulanci poskytujete?
 Jako klinický logoped poskytuji péči pacientům s narušenou ko-
munikační schopností všech věkových skupin, tedy dětem od út-
lého věku (sluchové vady, Downův syndrom, DMO…, dospělým 
po cévních mozkových příhodách, nádorovém onemocnění v ob-
lasti hlavy a krku, pacientům s demencí atp.)
 Poskytuji též rehabilitaci hlasu a polykání u osob po kom-
binované léčbě nádorového onemocnění hlavy a krku, po CMP 
a u neurodegenerativních onemocnění.
 Věnuji se dětem nedonošeným, předčasně narozeným, postiže-
ným, dětem s integrační poruchou. Dětem, které mají problema-
tický příjem potravy už od narození a později vlivem opožděného 
nebo problematického příjmu potravy významně narušený vývoj 
řeči. Samozřejmě jsou mými klienty i děti předškolního věku, kte-
ré potřebují zdokonalit svoji výslovnost tak, aby byly připravené 
pro zahájení školní docházky a byly ve škole úspěšné.

Je třeba se k Vám objednat?
 Ano, telefonicky na tel.: 775 157 454, e-mailem: j.hofmanova@
centrum.cz nebo osobně v ambulanci ve zdravotním středisku 
(Sídliště 1. máje 457, Rokytnice v O.h.)

Jaká klientela nejvíce využívá Vašich služeb?
 Ti, kteří potřebují odbornou péči v mém oboru, kterou jinde ob-
tížně hledají a nedostávají.
Velmi ráda v ambulanci přivítám děti a jejich rodiče z Rokytnice 
v Orlických horách a okolí.

Čtenáře by určitě zajímalo, jestli je péče hrazená zdravotními 
pojišťovnami?
 Ano, je plně hrazena všemi zdravotními pojišťovnami.

Děkuji za informace
Zuzana Soběslavová

Demolice v kasárnáchLogopedická ambulance v Rokytnici

Nákupní středisko COOP
v Rokytnici v Orlických horách

PŘIJME PRODAVAČKU NA PLNÝ ÚVAZEK
Více informací v prodejně.



Od 1. září jste novou pracovnicí volnočasového klubu 
pro děti Anička. Určitě jste sem přišla s nějakou vizí, 
jak klub povedete, co budete chtít děti naučit, v čem jim 
budete chtít pomoci,...
 Souhrou několika šťastných náhod se stalo, že jsem se 
dozvěděla o klubu Anička a když se naskytla možnost spo-
lupráce, neváhala jsem ani vteřinu a za vydatné podpory 
p. Vídeňské a p. Břízové jsem tu. Moje vize je taková, že 
bych ráda učila děti umět si vyrobit nějaké maličkosti, aby 
poznaly tu prostou radost z vlastnoručních výtvorů, pomoci 
jim zvládnout různé výtvarné techniky, naučit je znát a mi-
lovat přírodu a také, s laskavou pomocí místních občanů, 
poznat svoje město, ve kterém vyrůstají.

Kolik dětí je do klubu přihlášeno a jaká je jeho provoz-
ní doba? Funguje celoročně včetně prázdnin nebo jen 
ve školním roce?
 V současné době je zde přihlášeno 14 dětí, některé ale 
nechodí... Ty další chodí nepravidelně, někdy se jich sejde 
osm, někdy dvě, je to různé. Provozní doba zůstala stejná, 
od 13 do 17 hodin celoročně včetně prázdnin, v pracovní 
dny. V této době sem mohou děti kdykoli přijít, pokud jsem 
s ostatními na vycházce, vždy je na dveřích informace, kde 
se právě nacházíme, aby za námi mohly dojít.

Kdo vlastně může Aničku navštěvovat a za jakých pod-
mínek? Platí se například nějaký poplatek?
 Klub Anička je určen pro děti školního věku, není povinný 
a je naprosto bez poplatků. Funguje celoročně. Účast zde je 
dobrovolná, stejně jako veškeré aktivity - nesuplujeme školu, 
ani rodiče, vše, co děti dělají, dělají podle svých možností 
a podle chuti, nenutím je do ničeho. Snažím se je motivovat, 
ale nechci, aby to braly jako povinnost, těch mají dost i tak. 
 Byla bych moc ráda, kdyby se mi podařilo zavést nějakou 
pravidelnost v docházce, abych věděla třeba den předem, 
kdo přijde, kolik nás tu bude a podle toho mohla plánovat 
další aktivity. Usnadnilo by to organizační věci a věřím, že 
se nám, společně s rodiči, podaří dosáhnout shody. 

Plánujete pro děti třeba i nějaké výlety nebo vycházky 
na zajímavá místa?
 Výlety a vycházky a s tím spojené zážitky samozřejmě 
do budoucna plánujeme. Nevyužít krásného počasí, když 
nám právě přeje, by byl hřích, ale s tím rovněž souvisí moje 
touha po alespoň částečné pravidelnosti, přání uspořádat čas 
a domluvit se, alespoň na některé dny v týdnu, abychom 
mohli naplánovat třeba delší vycházku, či výlet někam 
v okolí. Moc ráda bych děti vzala podívat se k našim řeme-
slníkům, je jich tu v okolí dost a věřím, že by nám věnovali 
chvilku času a povyprávěli dětem o své profesi.
 Určitě bych chtěla jednou za čas s dětmi zkusit připravit 
nějaká jednoduchá jídla, která zvládnou a věřím, že i to by 
je bavilo. Nápadů je spousta, ale jsem tu krátce a všechno se 
nedá udělat najednou. 

Náš rozhovor
S Olgou Pleslovou o dětském

volnočasovém klubu Anička v Rokytnici

A co je v klubu nového? 
 Jako nováček se ještě rozkoukávám, ale protože máme 
vydatnou podporu z Města Rokytnice v O.h., snažíme se 
klub postupně zvelebit, zútulnit tak, aby plnil účely, pro kte-
ré vznikl, zázemí pro děti, ve kterém si mohou odpočinout, 
hrát, číst, tvořit.

 Prozatím jsme nakoupili pár věcí do „válecího“ koutku, 
další plánujeme a věřím, že se nám podaří vytvořit krásný 
a útulný dětský klub, do kterého se děti jenom pohrnou. 

Děkuji za rozhovor
Vlaďka Jiroutová



Pro děti a mládež:
Spolkla mě knihovna – Smolíková, K. – od destiček ke knize

Tomáš Děsný – Splašila se strašidla – Tatulli, M.
Krátký sen o Superstar – Brumovská, A.

Zima setkávání – Dorsey, A.
Děsivé dějiny – Krutí Římané

Beletrie pro dospělé:
Tiché roky – Mornštajnová, A.

Vládce stínů – Mcfadyen, C.
Manžel, který štěká, nekouše – Jakoubková, A.

Milenci v Londýně – Cartland, B.
Krev ve stopách – Hartman, J.

Smrt na Rýnu – Kessler, L.
Fanny Hillová – Memoár kurtizány

Naučná literatura:
Milada Horáková justiční vražda

Cesty za oponu času 3 - Bomba pro T. G. Masaryka
– Motl, S.

Kalanetika

Knihovna
v Rokytnici v O. h.

/otevřeno každé úterý
a čtvrtek od 13 do 18 hodin/

Novinky na tento měsíc:

Kniha pohádek od Ivy Novákové

Děti jistě zaujmou po-
hádky ze současného 
světa doplněné zábavný-
mi úkoly a společenskou 
hrou, které vydala ve své 
knize rokytnická výtvar-
nice Iva Nováková. Bo-
hatě ilustrovanou knihu 
s názvem BABIČČINY 
POHÁDKY NA DOB-
ROU NOC můžete kou-
pit v Infocentru v Rokyt-
nici za 150 Kč.

ZS

HLEDÁME
schopnou, pracovitou uklízečku

do penzionu Severka na Horní Rokytnici v O.h. čp. 385

Jedná se o pružnou pracovní dobu
(uklízení, praní, sušení prádla).

Odměna: 115 Kč za hodinu
Práce na dohodu o provedení práce.

Bližší informace na tel.č. 605 213 901
nebo e-mailem: pnezionseverka@email.cz

Zvláštním problémem jsou perky (žampiony). V polovině minu-
lého století byla u nich objevena sloučenina agaritin, která má po-
dle výsledků pokusu na myších mutagenní a karcinogenní účinky. 
Na základě těchto výsledků by člověk dostal s 90% pravděpodob-
nosti rakovinu, pokud by zkonzumoval na 1 kg své hmotnosti 1 kg 
syrových žampionů, což je vyloučené. Dávejme přednost pěsto-
vaným žampionům, nejezme je ... (tajenka slabikové křížovky), 
i když víme, že jsou součástí studených mís. Platí zásada: jezme 
je dobře tepelně upravené, v menších množstvích a nepravidelně.

HOUBY JÍST ČI NEJÍST?
6. DÍL

SLABIKOVÁ KŘÍŽOVKA

A: Vánoční píseň, dvě dívčí jména. 
B: Šedivá, zaháleči, osamocena.
C: Části dní, žací nástroje, ploutvonožci.
D: Kuchyňské potřeby, produkce, mladý šlechtic.
E: Lidé na vorech, žíla, ruské město. 
F: Slovenská i maďarská řeka, topůrko, popravčí
G: Přísně vychovávaná, kolek (známka)

1: Týkající se kosinu, město jižně od Benešova.
2: Opak praváků, hudební nástroj, první český samočinný počítač.
3: Vzdáleně, největší sovy, záhrobí.
4: Slov. chlapecké jméno, ???, hl. město Jemenu.
5: Holečkova kronika, druh obalu, podpora (např. vydavatelství)
6: Potřeby kovbojů, krásná (žena), ptáci s velkými zobany.
7: Nejmenší kopytníci, klihovitá hmota z kostí a kůží.

Pomůcky: Tula, Votice.

Stanislav Lank
Znění tajenky na str. 15

Gratulujeme těm luštitelům, kteří dokázali vyluštit obtížné 
spojené čtvercovky v letním dvojčísle Horského kurýra.



22 prvňáčků
usedlo do lavic
ZŠ v Rokytnici

 Již více než měsíc školáci 
opět sedají do lavic. Rokytnická 
základní škola zahájila školní 
rok 2019/2020 jako všude jinde 
v pondělí 2. září. Těmi nejdůle-
žitějšími byli samozřejmě prvňáčci, kterých je tento školní rok 22. 
Byli uvedeni na podium, kde je očekávala jejich třídní učitelka 
Alena Ksandrová a družinářka Ludmila Hamáčková. Ke všem 
přítomným promluvil předseda školské rady Libor Toncr, starosta 
Petr Hudousek a ředitel školy Zdeněk Dušek. 

 Ten později ve své pracovně řekl Horskému kurýru, že letos 
bude školu navštěvovat 186 žáků, což je oproti loňsku mírný po-
kles. Historicky nejvíc dětí do školy chodilo na přelomu století, 
kdy jich bylo 375, což ale byl z dlouhodobého hlediska neudrži-
telný stav.

 Sám Mgr. Zdeněk Dušek škole zasvětil velkou část života. Jako 
učitel zde působí od roku 1986 a od roku 1998 zastává funkci ře-
ditele. Na otázku, zda jako nejnáročnější období ve funkci bere 
dobu, kdy se přestavovala škola, odpovídá, že zřejmě ano. Nijak 
jednoduché to ale není ani v současné době. Spousty změn, nárůst 
byrokracie a probíhající inkluze. To by ale bylo téma na jiný, pod-
statně delší článek.

Text a foto JKO

ZŠ Rokytnice

Družina na výstavě rybiček
 Celkem 48 dětí ze školní družiny se zúčastnilo ve dnech  
16. a 18. září 2019 tradiční Výstavy akvarijních ryb a terarijních 
zvířat v Rychnově nad Kněžnou. Jelikož nás letošním rokem pro-
vází Žofka, ředitelka ZOO, s kterou budeme cestovat po světadí-
lech, moc nás zajímalo, odkud všechny ty zajímavé rybky jsou. 
V dolním patře byla většina z Jižní Ameriky, některé z Afriky a jiné 
z Asie. Děti zde dlouhou dobu sledovaly rejnoka sladkovodního. 
Zaujal je svým zbarvením. Byl černý s bílými puntíky. V horním 
patře vyhrál pozornost dětí koutek teraristů a v něm užovky červe-

né, sklípkani, chameleon, želvy, strašilky a žáby. Děkujeme nadše-
ným chovatelům z Rychnova nad Kněžnou a okolí za tak pěknou 
podívanou. Jako každoročně stála výstava za zhlédnutí. 

Děti a vychovatelky ŠD Rokytnice v O. h.

S TULÁKY NA VÝLETY

S Tuláky na výlety
Z Potštejna do Sopotnice

 Na začátku září jsme obdrželi plakátek s pozváním do Sopot-
nice na tradiční Slavnost přátel přírody a myslivosti. Již počtvr-
té ji pořádaly Lovecké potřeby Hájek a státní podnik Lesy ČR. 
A tak jsme se rozhodli spojit 14. září 2019 turistiku s přírodověd-
ným programem a vydali se ráno po deváté vlakem do Potštejna. 
I když by se vám mohlo zdát, pokud jezdíte autem, že je Sopotni-
ce od Potštejna, co by kamenem dohodil, vzdušnou čarou 3,3 km, 



po turistické trase přes Modlivý důl je to 8 km. Vede tudy moc 
pěkná cesta s krásnými výhledy na Litický lom a přes hrad Pot-
štejn jsme dohlédli až do Krkonoš. Na slavnostech si děti užily 
soutěžní naučnou stezku LČR, tvoření se zvířátky, přehlídku ple-
men loveckých psů a myslivecké trubače. Starší zaujala i broková 
laserová střelnice nebo stanoviště Ekocentra Pasíčka. Po občerst-
vení po třetí hodině odpolední nás čekala ještě téměř dvoukilomet-
rová cesta k vlaku. Tentokrát jsme jeli domů přes Žamberk, návrat 
do Rokytnice v 17.00 hod. 

Zeptali jsme se dětí i dospělých, co bylo nej!
* nejlepší počasí - soutěže a odměny - kamarádi - výhledy - všechno!
* nejnáročnější stoupání Modlivým dolem
* největší houba kozák - nejmenší klouzek
* nejsladší muffiny
* nejhezčí psi
* nejstrašidelnější socha Ducha lesa
* nejdelší cesta na vlak (z centra vesnice k zastávce)

Nej prima den! Tuláci

Rozhledna na Velké Deštné
 Na nejvyšším vrcholu Or-
lických hor Velké Deštné se 
pilně pracuje na stavbě nové 
rozhledny. Daří se tak zrea-
lizovat projekt z roku 2016, 
kdy vznikl návrh rozhledny 
z ocelové konstrukce s dře-
věným opláštěním tak, aby 
byla stavba schopná odolávat 
zdejším drsným povětrnost-
ním vlivům. Vyhlídková plo-
šina bude ve výšce 17 metrů. 
 S dokončením stavby se 
počítá v druhé polovině října. 
Poprvé budeme moci na roz-
hlednu vystoupat v sobotu 
26.10., kdy ve 12 hodin pro-
běhne slavnostní otevření.

ZS
Foto: L. Kuchtová

MŠ Bartošovice
Vykročení do nového školního roku

 Jako každý rok v září i letos jsme vyrazili „Po stopách dědečka 
Hříbečka“ na menší túru za sběrem hub. Děti statečně našlapaly 
několik kilometrů z Haničky až do Bartošovic.
 Počasí nám přálo a matka příroda nám nadělila pár krásných 
úlovků, mezi které patřil hřib smrkový nebo hřib hnědý.
 Další výlet pro děti z MŠ Bartošovic byl trochu naučný a zá-
roveň kulturní záležitost, protože jsme vyrazili do Rychnova nad 
Kněžnou na výstavu akvarijních ryb a rostlin. Děti se na malý oka-
mžik staly malými akvaristy a poznaly různé druhy malých i vel-
kých ryb. Bylo zde k vidění i pár jiných cizokrajných živočichů 
chovaných v teráriích.

Děti a učitelky z MŠ Bartošovice

 



MŠ Rokytnice
Učíme se
pomáhat

 „Možná, že ten pocit neznáte, 
ale možná, že i vám se někdy sta-
ne…“
 Děti v naší mateřské škole se 
učí nejen pečovat o své zdraví, 
ale naším cílem je dětem ukázat 
i jiné stránky života. Pod názvem „Učíme se pomáhat“ se skrývá 
návštěva v Centru Kosatec, kde pomáhají lidem s problémem. Po-
máhají lidem udržet si tělesné i duševní zdraví a hlavně, vyrovnat se 
s případným hendikepem.
 Naše děti si vyzkoušely, jaký to je pocit, „nebýt úplně zdráv“. 
Dětským slovníkem řečeno: když mám nemocné uši, oči, ruce, 
nohy. Pracovaly s vodícím psem, zkusily se projít s páskou na očích, 
pracovaly s ortézkou na ruce a vyzkoušely si pohyb na vozíčku. Zá-
věrem se naučily několik slov ve znakové řeči. 
 Na závěr si všichni popovídali s pánem, který nešťastně skočil 
do vody. Pro poučení dětí bylo toto dopoledne pro děti velkým pří-
nosem. Každý se musí o své zdraví dobře starat a musí umět vyhod-
nocovat nebezpečí. (Není vždy nablízku opečovávací maminka.)
 Všechny zážitky budou děti ještě dlouho vstřebávat, ale hlavně 
nebudou lhostejné při setkání s někým, kdo potřebuje pomoci. 
 Pocit z celého výletu do Pardubic byl nádherný – přínosný a po-
učný program, hodné a spolupracující děti, skvělý řidič a sehraný 
kolektiv. (Akce bude financována  z OP VVV.)                                                                                                                              

Vaše školička (VG)

Kopeček v Javornici
 Javornice sama se rozkládá 
v kopcích. Ale Kopeček tam 
nemají. Místní spolek Javor 
spolu s Obcí Javornice uspořá-
dal v sobotu 21. září již tradičně 
Staročeský jarmark. Prodávalo 
se zde různé rukodělné zboží, 
např. pletené, háčkované a pa-
ličkované výrobky, vyřezávané 
malované ozdoby ze dřeva, dře-
věné výrobky různého účelu, 
hračky a hlavolamy, malované 
obrázky a další hezké a užitečné 
předměty především z přírod-
ních materiálů. Zmíněný Kope-
ček, chráněné dílny Sdružení Neratov, se zde představil s výrobky 
dílen keramické, košíkářské, tkalcovské a šicí. Návštěvníci mohli 
průběžně sledovat pletení košíku z přírodního vrbového proutí.
 Děti zde měly svůj koutek s různými aktivitami. Hudbou a zpě-
vem celou akci provázel rokytnický Sbor z hor. Také během dne 
proběhla tato vystoupení: RK Crazy Rychnov n.Kn., Dětští javor-
ničtí ochotníci, Sboreček při ZŠ Rokytnice v O.h., Dětští hasiči 
SDH Javornice. Hasiči předvedli zásah při požáru. Místní zajistili 
pestré občerstvení a návštěvníků přišlo velké množství.
 Jarmark se konal v areálu památníku Sedláčkových, kde byla 
přístupná galerie a v přilehlé stodole loutky a různé historické 
předměty mající vztah k venkovu. Krásnou akci a obdivuhodnou 
píli pořadatelů doplnilo i pěkné počasí.                   Petr Zámečník

Vrchní Orlice ožívá
 O kostele sv. Jana 
Nepomuckého na Vrch-
ní Orlici jste mohli číst 
v Horském Kurýru mno-
hokrát, zpravidla v sou-
vislosti s kulturními 
a duchovními akcemi. 
Až budete tyto řádky 
číst, budeme mít za sebou 
Světýlka, o kterých se do-
čtete v příštím čísle.
 V poslední době bylo 
provedeno posekání hřbi-
tova, což zajistila Obec 
Bartošovice. V počtu 
sedmi dobrovolníků jsme 
vyřezali přebujelé náleto-
vé dřeviny ničící hroby 
a ohradní zeď. Na této brigádě má zásluhu Domácí hospic Setkání 
z Rychnova nad Kněžnou. Potřebné nářadí a pracovní pomůcky si 
někteří přivezli svoje, objevily se i dvě motorové pily. Také jsme 
uklidili sakristii, posbírali v okolí odpadky a několik pytlů odpadu, 
které neznámý pachatel odložil za hřbitovní zeď. 
 Dále proběhla konzultace se zástupcem katolické církve  
Msgr. Josefem Suchárem, zástupci památkářů a starostou obce 
Bartošovice. Jednalo se o prioritách v plánovaných opravách, 
možnostech a způsobu jejich provedení. Ještě v letošním roce bu-
dou osazena nová okna. Následně je počítáno s odvodněním, za-
jištěním statiky, opravou několika shnilých trámů, výměna střeš-



ní krytiny na věži včetně opravy římsy v průčelí. Také doplnění 
chybějících dřevěných prvků v konstrukci kůru, zhotovení nových 
okenic v horním patře věže jako replik původních. Oprava a dopl-
nění schodů na kůr a osazení přístupu na půdu mříží z bezpečnost-
ních důvodů. Kostel bude i nadále přístupný veřejnosti. 
 Obec Bartošovice ve spolupráci s farností Neratov přistoupila 
k nezbytným opravám tohoto kostela. Na výše uvedené opravy 
přispívá Obec, farnost Neratov, několik štědrých dárců. Případné 
dary lze zasílat na specifický účet obce 1240088309/0800. Vari-
abilní symbol 5555 je speciálně jen pro tento kostel. Dar můžete 
posílat anonymně nebo na základě darovací smlouvy. Informace 
na stránkách Obce www.bartosovice.eu., e-mail: starosta@barto-
sovice.eu. 
   Zastupitelstvo Obce Bartošovice v O.h. se na veřejném zase-
dání 9. září usneslo na zhotovení darovacích smluv tří přihláše-
ných dárců. Dále bylo většinou zastupitelů schváleno vyhlášení 
veřejné sbírky, zvláštní podúčet bankovního účtu pro potřeby této 
sbírky. Zastupitelstvo schválilo většinou hlasů žádost o dotaci 
z Česko-německého fondu budoucnosti na uvedené opravy. 
   Na téma kostel vznikla v řadách veřejnosti diskuse o potřebě 
financí na jiné potřeby. Starosta obce pan Luboš Tylš vysvětlil, že 
obec je sice záštitou oprav, ale finanční prostředky jsou od dárců, 
z veřejné sbírky a dotací. Jsou to účelově vázané prostředky, které 
se nesmí použít na jiný účel.                                                          

Petr Zámečník

Rytmus 2019

 Ve čtvrtek 19.9. 2019 se konala tradiční taneční zábava Rytmus, 
pořádaná DOMOVEM NA STŘÍBRNÉM VRCHU (dále jen Do-
mov). Akce, která byla předem zveřejněna na webu organizace, 
v Orlickém týdeníku a na plakátech v Rokytnici v O.h., se zúčast-
nilo třináct zařízení. Taneční odpoledne zahájilo úvodní vystoupe-
ní Domova ve spolupráci s Domovem pod hradem Žampach a Sta-
cionářem Ústní nad Orlicí. Po něm všechny přivítala zástupkyně 
ředitele paní Dana Jandová a pan starosta Bc. Petr Hudousek. Bě-
hem odpoledne zatančili klienti našeho Domova ještě jedno před-
tančení a možnost předvést výsledky své práce dostala i ostatní 
zařízení. Shlédli jsme tak ještě další předtančení Stacionáře z Ústí 
nad Orlicí a Stacionáře z Rychnova nad Kněžnou. V rytmu tance 
čas rychle plynul a všichni se skvěle bavili. Díky skvělé a profesi-
onální práci realizačního týmu zaměstnanců proběhlo vše hladce 
a ke spokojenosti všech přítomných. Všem zaměstnancům za dob-
ře odvedenou práci děkujeme. Poděkování patří i sponzorům, bez 
nichž by se tato akce nemohla uskutečnit.                                                                 

Bc. Marta Gregušová, DiS.

 

 

 

Místo konání: 
Rokytnice v Orlických horách, Panské Pole 
(Parkoviště u pevnosti Hanička) 
GPS 50.1872172N, 16.5092969E 

žaluzie krčMář
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluziecz.cz
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma:  465 612 077
Mobil:  602 412 012
Privat:  
465 612 602

564 01 žaMBerk
SNP 1348



zePTali JSMe Se…
 Původně to měl být rozhovor na zcela jiné téma, ale když 
jsem Elišku Hubenou („rokytnickou rodačku se srdcem dob-
rodruha“) oslovila, našly jsme společného jmenovatele, kte-
rým je Tibet a její příběh mne zaujal natolik, že by byla škoda 
se o něj nepodělit.    

„LADÁKH NA KOLE
ANEB MÁ CESTA ZA SPLNĚNÍM SNU“ 

 Ladákh je pro mnohé neznámá oblast, která ještě do nedávna 
patřila ke Kašmíru, nacházející se v severní Indii mezi největší-
mi pohořími světa Karákoramem a Himálajem. Avšak pro někoho 
může být známý pod názvem Malý Tibet. A to proto, že sem přišlo 
mnoho Tibeťanů, jejich potomci zde zůstali a s tibetským buddhis-
mem se zde můžeme setkat na každém kroku a buddhistické učení 
a kulturu vnímat všemi smysly. 
 Jak již nadpis napovídá, do Ladákhu jsem se vydala proto, 
abych si splnila svůj životní sen. Tím snem bylo již od střední 
školy navštívit místo s buddhistickou kulturou. A když jsem vloni 
v listopadu pokukovala, co bych mohla podniknout v létě tohoto 
roku, narazila jsem na zájezd „Ladákhem na kole“. Srdce se mi 
rozbušilo, oči rozzářily a v tu chvíli bylo rozhodnuto. Malý Tibet 
a ještě cestování na kole, nic jiného nechci. Začalo desetiměsíč-
ní těšení se, trochu se utáhl opasek, pokračovalo se dále ve spor-
tovním nasazení, aby byla fyzička, podstoupilo se pár očkování 
a modlila jsem se, aby se mi nic nestalo. 
 Deset měsíců uteklo jako voda a zbývalo pár dní do odjezdu. 
Bylo nutné zabalit kolo do letadla. O to se postarala má dobrá ka-
marádka Martina a láhev vína. Dokoupit pár nezbytností, zabalit 
věci tak, aby i s kolem byl splněn váhový limit pro vnitrostátní let 
30 kg a také se rozloučit s nejbližšími, ať po telefonu nebo osobně. 
Padaly slzy, měli jsme strach všichni. Měla jsem být tisíce kilo-
metrů od domova, téměř celou dobu bez mobilního signálu. Můj 
strach nebyl z toho, že bych to nedala fyzicky, ale nevěděla jsem, 
co se bude se mnou dít, jak mé tělo bude reagovat na vysokou 
nadmořskou výšku. Nikdy jsem nebyla výše jak 2 000 m n.m. 
a teď jsem měla přistát v Léhu, který je rovnou ve 3 500 m n.m. 
15. srpna ve 12:30 jsem se sešla s dalšími 13 odvážnými na letišti 
a vydali jsme se na 16 hodin dlouhou cestu za neskutečným dob-
rodružstvím, největším životním zážitkem. 
 Doufali jsme, že kola dorazí v pořádku, v Istanbulu přelo-
ží všechna zavazadla, v Dillí při odbavování nezaplatíme moc 
za nadváhu a stihneme vnitrostátní let do Léhu. Vše dopadlo dobře 
a my nastupujeme do letadla na náš poslední let. Tvrdé přistání mě 
budí, otevírám oči a vidím hory kolem dokola a jasnou oblohu. 
Vystupuji z letadla, slzy se mi derou do očí a poprvé se nadechuji 
a zjišťuji, že to jde úplně normálně a nemohu věřit, že ve výšce 
3 500 m n.m. je takové teplo. 
 Jedeme na hotel, ubytujeme se, a i když jsme unavení, vyrážíme 
na aklimatizační vycházku, oběd. Turisté ze západu jsou zde stále 

atrakcí a div si na nás každý nechce sáhnout. Obchodníci by nejra-
ději nějaké rupie, ale zatím odoláváme, na nákupy bude času dost. 
Večer se scházíme na společnou večeři a brzy jdeme spát. Ovšem 
jak jsme přetažení, tak spíš koukáme do stropu a počítáme ovečky. 
Ráno nasedáme do doprovodného autobusu a na pár dní opouštíme 
Léh. Čeká nás 140 km dlouhý přejezd a 5 až 6 hodin jízdy. Po cestě 
se zastavujeme na prohlídku kláštera v Archi, za vstup platíme 100 
rupií, což je asi 30 Kč a poprvé sundáváme boty a překračujeme 
práh kláštera. Slzy se mi derou do očí podruhé. Přiznám se, že 
do kostela vstupuji jen nerada a necítím se v něm dobře, ale zde 
bych proseděla hodiny... V klášteře dostáváme přednášku od naše-
ho bhútánskeho spoluprůvodce Uchita, který je buddhistou a vlast-
ně celý pobyt nás zasvěcoval do tohoto učení. 
 Cesta autobusem pokračuje dále a v 5 hodin jsme dorazili 
do kempu kdesi v houští mezi horami do nadmořské výšky lehce 
pod 3 500 m n.m. Krásné „áčkové“ barevné stany máme posta-
vené od našeho doprovodného týmu. Skládáme kola, zdobíme je 
modlitebními praporky, aby nás celou cestu provázelo vše dobré, 
a večeříme první večeři od našeho skvělého kuchaře Achiho. Co 
dokázal každý den připravit v tureckém sedu, pod stanem a na ply-
nové bombě, bylo neskutečné. Myslela jsem si, že tady něco zhub-
nu, avšak každý den jsme praskali ve švech.   
 Třetí den našeho pobytu a my si bereme náš každodenní obědo-
vý balíček - placka, vajíčko natvrdo, plátek sýra, vařená brambora, 
tyčinka a jablko a usedáme poprvé na kolo. Bojím se, jak se poje-
de, doposud jsme zatím pouze chodili a ono to opět jde. Vyjíždí-
me, hlavně se držet vlevo... Krásné počasí, slunce pálí a ne málo. 
Klesáme, klesáme, musíme se na několik dní dostat pod 3 000, 
abychom se dobře aklimatizovali. Absolvujeme první checkpost 
a předjíždíme Indus, který budeme kopírovat několik dní. První 
zkouška jak se šlape do kopce, snadné to není, člověk se musí na-
učit šetřit síly, zvolit správné tempo, aby nedošlo k zadýchaní se. 
Při prvním pokusu to moc nevyšlo, ale kyslíku je zde pořád dost, 
a tak naprázdno nelapu.  
 Dostáváme se do prvního kontaktu s lidmi, dětmi, půjčujeme 
kola dětem, vojákům, usmíváme se, povídáme, co jazykové zna-
losti, ruce a nohy dovolí, učíme se pozdrav „jullay“ a moc rádi ho 
po celou dobu používáme. Další dny dostáváme se svým cyklo-
-parťákem i pozvání do kláštera na čaj. 
 Lidé jsou zde usměvaví, přátelští, krásní a i přes skromný ži-
vot jaký vedou, vypadají nebo spíš skutečně jsou šťastní. Energie 
z nich sálá a já zjišťuji, že jsem po celý pobyt šťastná, usměvavá, 
neřeším nesmysly, nic mě neštve a cítím neskutečnou svobodu, 
kéž by mi to vydrželo, co nejdelší dobu i po návratu. Tři noci spí-
me pod 3 000 m, aklimatizace probíhá dobře, nikomu není špatně, 
všichni vydatně jíme. 
 Další den vyjíždíme na vyjížďku do 4 000 m. Obavy se opět 
dostavují, ale 22 km do kopce převýšení přes 1 000 m prokecáme. 
Dny dále plynou, počasí je nádherné, nadmořská výška stoupá, 
sedíme v klášteře v Likiru v 3 740 m n.m. mezi mnichy při thuenu 
a já zase bulím, protože tohle jsem přesně chtěla zažít. Vidíme 
soutok řek Indus a Zanskar. Ve sjezdu při 55 km/hod. cítím opět 
slzy, protože přímo přede mnou se tyčí sedmitisícové vrcholy Ka-
rákoramu. 
 Naší koupelnou je ledový potok, záchodem plátěný stan... Cho-
díme spát v 8 hodin, protože tma je jak v pytli a na nebi vidí-
me miliardy hvězd, mléčnou dráhu jsem nikdy neviděla tak, jako 
tady. Každý den lezu do spacáku bohatší a šťastnější. Blíží se 
čas, po týdnu přijíždíme zpět do Léhu, kde nás čeká den volna, 
nákup suvenýrů, nutný odpočinek a královská etapa na nejvyšší 
motorizované sedlo na světě - Khardung La 5 359 m n.m., 38 km 
do kopce, přes 1 800 m převýšení, 28 km asfaltu, 10 km šotoliny 
a kamení, motorkáři, auta, vojenská kolona, 15 cyklistů a z 21% 
kyslíku pouze 16%. Po 4 hodinách a 54 minutách jsem dosáhla 



vrcholu a strávila 2 hodiny ve výšce o 2 m výše než je základní 
tábor Mount Everestu. Po společné fotce nás čekal 30 km dlouhý 
sjezd, zasloužená odměna. Přejezdem Khardung La jsme se dostali 
do údolí Nubra a tentokrát kopírujeme tok řeky Shyok. Jedeme se 
podívat na poušť, kde naháníme velbloudy. Navštěvujeme klášter 
v Diskitu a brada nám padá pod 31 m vysokou sochou Buddhy. 
Absolvujeme „časovku údolím smrti“ - rovina ve 3 200 m kolem 
řeky Shyok a teplota 45 stupňů s dojezdem do posledního kempu 
ve 4 100 m n.m. 
 Spíme na louce s výhledem na hory, kolem nás zurčí potok 
a pase se stádo krav. Koupu se v nejstudenější vodě v životě, ve-
dle mě krávy, při mytí hlavy mám pocit, že mi zmrzne mozek. 
Opijeme se po 2 pivech a trávíme společnou poslední noc v ho-
rách. Poslední etapa, přejezd sedla Wari La 5 290 m n. m. Sil už 
je málo, 20 km do kopce, převýšení 1 100 m, bolí to hlavně psy-
chicky. Na 10. km ležíme s Romanem na silnici, v ruce držíme 
jablko a bramboru a přemlouváme se, abychom vůbec pohnuli 
rukou a kousli si. Výjezd trvá dlouho a je horší než na Khardung 
La a rozhodně zde nejsme šťastní jako na Khardung, spíše jsme 
rádi, že to máme za sebou. Oblékáme se, je zima a připravujeme 
se na 30 km sjezd. Sjezd byl nádherný, poprvé žádné auto, brzdy 
jsme použili jen v zatáčkách. Posledních 50 km je za námi, nalo-
žili jsme kola na náklaďák, naskočili do autobusu a naposledy se 
vydali do Léhu. Zabalit kola, vyházet věci, které tu nechám jiným 
a spát. Budíček je brzy, ve 4 ráno, dobalit a přejezd na letiště a od-
let do Dillí.
 Letadlo se odlepuje od země a naposledy se dívám na Ladákh, 
pozoruji hory, přecházím na druhou stranu letadla a s Kačkou si 
říkáme: „Ty jo, vidíš ty 3 krávy?“ Ta jedna „kráva“ byla K2... Roz-
loučila se s námi a vehnala „předposlední“ slzy do očí. Přistáváme 
v Dillí, jakmile opustíme klimatizované letiště, začíná několika-
hodinové pocení, rychlá prohlídka několika milionového města, 
přesun na hotel, poslední indická večeře, pivo, pokus o spánek  
a ve 2 ráno přesun na letiště. Za dalších 11 hodin přistáváme na le-
tišti v Praze.
 14 dní v úplně jiném světě, mezi úplně jinými lidmi, 10 dní 
na kole, skoro 500 km ujeto a 10 000 m nastoupáno, noví přátelé 
a hlavně zážitky a poznání na celý život... Tohle vše dělá můj život 
bohatší a doufám, že se mi podaří další plány... 

 Každý máme nějaké sny a sny nejsou nesplnitelné. A když 
si je nesplníme teď, tak v příštím životě, jen bychom se podle 
toho měli chovat...

   Příběh s pokorou, slzou dojetí v oku upravila a Elišce moc 
děkuje – Lucie Grunclová.

qVrcholovka 
za Khardung La

q Fotogenické praporky

q Klášter a 31 m vysoká socha Buddhy v Diskitu

q Naše stany

q Modlitební 
mlýn



V rokytnickém 
kulturním domě 
Klub se v sobotu 
21.9.2019 od 14 
hodin sešlo přes 
třicet muzikantů 
ze všech koutů 
našeho kraje, aby 
si společně za-
hráli na svém již 
tradičním setkání 
v lidovém duchu. 
Tentokrát nás svo-
ji návštěvou opět 
poctili přátelé 
z polské Gĺuszyce, 
kteří své výborné 
hudební vystoupe-
ní posléze doplnili 
i tancem. Kromě 

starosty P. Hudouska se úvodního slova ujal i senátor M. Antl, 
který tuto akci zařadil ten den do svého programu. Poté se 
na pódiu vystřídaly známé i neznámé tváře, které letošní setká-
ní zpestřily. Zvláště bych chtěla poděkovat Martině Zavadilové 
z Rajhradic u Rajhradu, která přes své zdravotní neduhy před-
vedla své bravurní umění (i s horečkou). Novinkou zde bylo 
i vystoupení „kluků z Moravy“ ze Staroviček – Slávka Strouha-
la a Káji Hájka. Dorazila i „Kapka“ ve složení Dana Sokolová 
a Petr Šimáček a Ivan Kříž s maminkou Naďou z Chlumce nad 
Cidlinou. Všem ostatním nejmenovaným účinkujícím děkuji 
taktéž, že si najdou cestu sem a že se jim tu líbí. Ráda vás tu 
vidím. Je fajn, že i ti stálí diváci zachovávají této akci přízeň 
a často se nejedná zrovna jen o místní obyvatele. Moje poděko-
vání patří pochopitelně Městu Rokytnice za finanční podporu 
a záštitu, dále pak p. M. Antlovi za finanční podporu a moc si 
vážím podpory osobní – „mého tradičního organizačního týmu“ 
z řad - moderátora, prodeje vstupenek, ozvučení, občerstvení 
(Hotel Rokytenka), předávání upomínkových předmětů na pó-
diu a ostatních, kteří tuto akci pomáhají realizovat. Bez vás 
všech by to nešlo.

   Nashledanou příští rok – 20.9.2020!
text a foto: Lucie Grunclová

HARMONIKY SE ROZEZNĚLY
V ROKYTNICI POOSMÉ



Nebojte se, ještě nepředbíháme prosincovým událostem okolo 
čertího rejdění.  Čerti, a nejen oni, hráli pohádkovou komedii pana 
Drdy  - Hrátky s čertem v rokytnickém kulturním domě Klub, a to 
v pátek 13. září. Je znát, že v tomto uspěchaném a tvrdém světě 
pohádky stále milujeme a rádi k nim utíkáme. Přišlo totiž téměř 
200 diváků, malých i dospělých.

Pohádku zahrál divadelní spolek Tyl z Rychnova nad Kněžnou 
a v hlavní roli jsme mohli vidět rokytnického pana učitele Jiří-
ho Macouna.  A jak jeho výkon po představení zhodnotil jeden 
pětiletý chlapeček?:  „Nejlepší byl ten Kabát“.  A děti prý jsou 
nejupřímnější a nejkritičtější publikum. Takže za diváky i pořada-
tele děkujeme za příjemný večer.                        vj

Čerti si hráli v Rokytnici
 

 
 

KULTURNÍ AKCE 
V ROKYTNICI V O.H. 

 
 
 

 12.10. Hubertova jízda 

    2.11. Dušičky v Sýpce 

  15.11. Připomenutí 30. výročí 
           Sametové revoluce 

 16.11. Rokytnické kuchtění 

 30.11. Vítání adventu v Sýpce 

   6.12. Velká mikulášská 

   7.12. Vánoční jarmark u Sýpky 

 11.12. Česko zpívá koledy 
a Adventní koncert 

 
 

 

TRAFIKA PETR KUNC
ROKYTNICE

NABÍZÍME:
q školní potřeby:
      – sešity, obaly, tužky, pera, pastelky,
         penály, desky
      – potřeby na výtvarnou výchovu
q OBALOVÁNÍ UČEBNIC
q vše pro grilování: grilovací tácky, alobal,
      špejle, ubrousky, kelímky, dřevěné uhlí
q krmivo pro psy a kočky

ZNĚNÍ TAJENEK 
V TOMTO ČÍSLE

Jíst houby či nejíst?
syrové



 V sobotu 21. září 2019 jsme v rámci celorepublikové akce 
Ukliďme Česko opět vyšli s pytlem na odpadky, abychom trochu 
odlehčili našemu životnímu prostředí. 
 Dopoledne jsme se sešli na návsi v Bartošovicích a putova-
li jsme směrem na Panské Pole. Po obou stranách silnice jsme 
v tomto úseku, dlouhém asi 4 kilometry, nasbírali celkem šest 
pytlů odpadků. Akce byla zcela veřejná, dostatečně propagovaná. 
Bohužel se moc zájemců ze strany obyvatel Bartošovic nenašlo. 
Málokdo je ochotný obětovat pár hodin svého víkendového času 
a pomoci s dobrou věcí. Naštěstí se nám opakovaně daří zapojit 
klienty Sdružení Neratov. Ti jdou s námi rádi a rádi přiloží ruku 
k dílu. 
 Cestou nás doprovodili poníci s kočárem, jeden miniponík 
a hned několik psů. 
 Na Panském Poli jsme měli pro všechny pomocníky zajištěno 
občerstvení. Opékali jsme buřty a užívali si krásného slunečného 
počasí. 
 Děkujeme tímto Obci Bartošovice v Orlických horách za fi-
nanční podporu akce a následné zajištění odvozu odpadu ze sběr-
ného dvora v obci. 
 Určitě vytrváme a na jaře se pustíme do úklidu zase.
Více o Spolku Magdalena a připravovaných akcích se dozvíte 
na www.spolek-magdalena.cz. 

Za Spolek Magdalena - Pavlína Florianová

Ledříčkova hlídka opět zasahovala

V Informačním
středisku v Rokytnici 

můžete zakoupit
nástěnné a stolní

kalendáře
Orlických hor

a Podorlicka od autorů:
Rostislava Bartoně,
Lubomíra Imlaufa
a Jiřího Šourka.

KALENDÁŘE ORLICKÝCH HOR

 Soutěž Konec prázdnin s hasiči se začala pořádat v roce 
2012, v té době ještě ve staré hasičárně, a sloužila především 
k slavnostnímu ukončení závodní sezóny. Účastnili se ji mladí 
hasiči a jejich rodiče, kteří plnili úkoly po dané trase v Rokyt-
nici. Akce se tehdy účastnilo pouze několik desítek závodníků.
 Tento rok se akce konala v sobotu 31. srpna už po osmé. 
Oproti té první má daleko jinačí podobu. Akce se zúčastnilo 
72 závodníků a celá proběhla pouze v okolí již nové hasičské 
zbrojnice. Děti s rodiči obešli 15 stanovišť, na kterých plni-
li úkoly jako oblékání hasiče na čas, šplh po laně, střelba ze 
vzduchovky, stříkání ze džberovky, ochutnávka jídla a mno-
ho dalšího. Ani letos nechyběly ukázky zásahů našich hasičů. 
Nejprve jsme dětem ukázali jak správně hasit vzplanutý olej 
na plotně. Všichni se na vlastní oči mohli přesvědčit, že hašení 
pomocí vody není dobrý nápad. Abychom oheň co nejrychleji 
uhasili, použijeme namočený hadr, kterým hořící pánev přikry-
jeme, čímž zabráníme přístupu vzduchu. Další ukázkou bylo 
vyproštění zraněné řidičky z havarovaného automobilu a ná-
sledně uhašení hořícího vraku automobilu. Všechny ukázky 
byly doplněny o odborný komentář našich hasičů.
 Všemi nejočekávanější částí dne bylo vyhlášení výsledků 
hasičského soutěžení. Čekání si ještě mladí hasiči zkrátili tan-
cováním na tanečním parketě.
 A teď ty výsledky. Celkem se zúčastnilo 29 družstev, z kte-
rých na bedně vítězů mohli stanout pouze 3. Na třetím místě se 
umístil Nikolas Hruška s mamkou. Na druhém místě dvojčát-
ka Kamča a Nikča Jirátovovy s mamkou. A ten největší pohár 
vyhráli Milošek a Maruška Koukolovi s rodiči. Po vyhlášení 
pokračovala diskotéka plná světel, laserů a umělého kouře.

Jakub Zimmer

KONEC PRÁZDNIN
S ROKYTNICKÝMI HASIČI



1.FC Rokytnice
Fotbalová sezóna je v plném proudu. Na našich webových strán-

kách (www.1fcrokytnice.cz) naleznete všechny výsledky z letoš-
ního podzimu. V kategorii mužů se nám výsledkově daří. Zatím 
frčíme bez ztráty bodu. Na herním projevu ale musíme zapraco-
vat. Trestuhodně neproměňujeme naše brankové příležitosti. Aby 
se nám to v konečném součtu nevymstilo. Ve spolupráci s Unio-
nem jsme rozjeli téměř všechny okresní mládežnické kategorie. 
Od předpřípravek a mladších přípravek po mladší a starší žáky. 
Výsledkově to není kdovíjaké, ale to není naše priorita. Snažíme 
se pozvednout místní fotbal, co se týče hráčské základny a poté 
i kvality. Skrze starší žáky se nám podařilo zapojit nové a staro-
nové hráče. Největší problém, se kterým se musíme každý týden 
vypořádat, je organizace dopravy na turnaje a zápasy.

P. Koukol

Ve středu 18. 9. 2019 se konalo v Pavlíkově (okr. Rakovník) 
Školní mistrovství ČR ve fotbalgolfu. Brzy ráno se na dalekou 
cestu vydala i dvě čtyřčlenná družstva žáků rokytnické školy.

V areálu FotbalPark Pavlíkov čekala na soutěžící dvě hřiště, 
náročnější pro starší kategorii, méně náročné, ale stejně zají-
mavé pro mladší chlapce. Členové obou našich týmů úspěš-
ně absolvovali cestu po jamkách a při hře se i dobře bavili. 
V konečném hodnocení dosáhli výborných výsledků. Družstvo 
mladších žáků zvítězilo a stalo se mistrem ČR. V této kategorii 
byl mezi jednotlivci celkově nejlepší Michal Mareš, ale velmi 
úspěšní byli i ostatní členové týmu: Václav Horský byl druhý 
a Marek Soběslav a Břetislav Figl obsadili shodně 5. – 6. místo.

Starší chlapci obsadili v týmové soutěži pěkné třetí místo. 
Třetí byl ve své kategorii i Jiří Soběslav v soutěži jednotlivců. 
Umístění dalších závodníků ze ZŠ Rokytnice bylo následující 
10. D. Koníček, 11. M. Halbrštát, 17. J. Kaute.

Chlapcům blahopřejeme a děkujeme manželům Marešovým 
za organizační zajištění naší účasti na této zdařilé akci.

Zdeněk Dušek

Školní mistrovství ČR
ve fotbalgolfu



SAUNA PRO VEŘEJNOST 
 

Základní škola Rokytnice v Orlických horách Vám nabízí možnost využití sauny ve sportovním areálu 
 

ZAHÁJENÍ PROVOZU - 1.10.2019 
 
 

ÚTERÝ   17.00 – 21.00   PRO ŽENY 
 

ČTVRTEK  17.00 – 21.00   PRO MUŽE 
 

CENA: 100,- Kč/osoba 
 
 

Možnost zakoupení permanentky: 850,- Kč / 10x vstup 
 

 
 

7. ROČNÍK 

 
 
 

            Srdečně Vás zveme na 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  

  

   O NEJLEPŠÍ BRAMBOROVÝ SALÁT,      
  JABLEČNÝ ZÁVIN A UTOPENCE 

16. 11. 2019 od 19 hodin 
ve školní jídelně v Rokytnici v O.h. 

 Jednoduchá pravidla: 
 

- příjem soutěžních vzorků od 17 do 18 hodin 
- závin min. 80 cm, bramborový salát min. 2 kg, utopenci 1,5 kg pevného podílu, naložte si je   
  podle svého receptu, soutěžní vzorek přineste nakrájený na kolečka cca 1cm, nad váhu  
  utopenců je možné přidat i jakýkoliv doplněk (cibule, feferonky, zelí atd.) 
- hodnocena každá kategorie zvlášť  
- věcné ceny pro všechny soutěžící, čtvrté až šesté místo navíc kuchařské zástěry a pro první  
   tři umístěné pohár, oceníme kreativitu kuchtíků! 
- účastnit se můžete v jedné, dvou i všech třech kategoriích 
 

Host: 
 

- profesionální kuchař a provozní hotelu, každý z jiného gastronomického zařízení 
jako odborná porota – vlastní samostatné hodnocení soutěžních vzorků 

 

Doprovodný program: 
 

- povídání o mezinárodní gastronomii a současných trendech ve vaření 
- po vyhlášení výsledků volná zábava 

Občerstvení zajištěno 
 

Podrobnější informace pro soutěžící na e-mailu: jídelna@zs.rokytnice.cz. 
Těšíme se na viděnou! 

 

KUCHTÍCI A KUCHAŘINKY! 
 



Všimli jsme si...

Motorkáři v Rokytnici

Svatováclavský koncert
 Svátek svatého Václava 28. září slavíme v Rokytnici již tradičně 
odpoledním koncertem v některém z našich kostelů. Nejúspěšněj-
ším Svatováclavským koncertem byl ten v roce 2012, tedy před 
sedmi lety. Byl to koncert místního Sboru z hor. Tenkrát stáli lidé 
v uličce mezi lavicemi a i ve vchodových dveřích. Letos jsme kon-
cert se Sborem zopakovali, přišla sice polovina lidí než tenkrát, ale 
byl překrásný. Kdo nešel, prohloupil. Přesto jsme vybrali na opra-
vy kostela Nejsvětější Trojice pěknou částku 4.702,- Kč.

   Pro ty, kteří litují, že koncert neslyšeli, přikládáme informaci, 
že se se Sborem z hor opět setkáme na akci Česko zpívá koledy 

s adventním koncertem 11. prosince v aule ZŠ.  vj

 Rokytnice v Orlických ho-
rách má další památku. Jsme 
velmi rádi, že Zastupitelstvo 
města schválilo na svém za-
sedání dne 10.6.2019 nabídku 
Úřadu pro zastupování státu 
ve věcech majetkových na bez-
úplatný převod kaple sv. Anny 
v Hadinci vč. stavební parce-
ly č. 144 v k. ú. Vrchní Orlice 
z majetku státu do majetku 
města Rokytnice v Orlických 
horách. Kaple stála do 30. let 
20. stol. na Anenském vrchu.
 Pověst praví, že výstavbu 
kaple vyvolal zážitek Johanna 
Kastnera, hajného z Horní Ro-
kytnice, který byl kvůli počasí nucen nocovat na Anenském vrchu 
v lese. Zde údajně vyslechl tři muže, kteří chtěli přepadnout jeho 
hájovnu a z vděčnosti, že se na to mohl připravit, slíbil sv. Anně, 
že na tomto místě vybuduje kapli, která jí bude jako patronce hor 
zasvěcena.
 Nejstarší, ještě dřevěná kaple, byla postavena ve 2. polovině 
18. století na náklady majitele rokytnického panství hraběte Jana 
Josefa Nostitz. Byla zasvěcena sv. Jáchymovi a sv. Anně. V roce 
1856 započala obnova zchátralé kaple, zejména zásluhou hraběn-
ky Ernestiny (Arnoštky) z Nostitz (1820-1857) a jejího manžela 
Josefa. Na počest této výjimečné ženy byl také celý vrch pojmeno-
ván Ernestinenberg. Vysvěcení kaple r. 1858 se hraběnka nedožila, 
zemřela krátce po porodu třetího dítěte.
 Kruté povětrnostní podmínky na Anenském vrchu způsobily 
zřícení stavby a v roce 1880 byla majitelem panství Karlem Erví-
nem hrabětem Nostitz vybudována kaple nová, kamenná. V roce 
1882 byla obložena litinovými pláty, aby lépe odolávala nepřízni-
vému počasí. Tyto pláty se na ní nacházejí dodnes. 
 Když se naplno po r. 1935 rozběhly plány na výstavbu systému 
opevnění na hranici s nacistickým Německem, dorazila skupina 
vojenských projektantů i na vrchol Arnoštky. Ministerstvo obrany 
však vnímalo oblíbenost tohoto místa a především kaple samot-
né. Proto bylo zvoleno kompromisní řešení, kaple byla rozebrána 
a v r. 1937 znovu postavena nad tehdejší obcí Hadinec (Ottendorf) 
v okrajové části rezervace Černý důl. 
 Ačkoli z obce Hadinec dnes mnoho nezbylo a nahradil ji hustý 
les, kaple stojí dál. Město bude usilovat o její prohlášení kulturní 
památkou a o záchranu litinové „hadí kůže“, kterou je kaple po-
kryta.

Radka Holendová, Petr Hudousek,
Pavla Skalická

Nová budoucnost kaple sv. Anny v Hadinci

q Foto: D. Divíšek



MěSTO
ROKYTNICE 
V ORLICKýCH HORÁCH
517 61

PLACENO PŘEVODEM

ODBĚRATEL:
 

NOVINOVÁ ZÁSILKA

HORSKý KURýR - Regionální měsíčník pro Rokytnici a okolí. 
Vydává Město Rokytnice v Orlických horách jako periodický tisk 
územního samosprávného celku. Šéfredaktor: Zuzana Soběslavová 
DiS, redakční rada: Ing. Vladimíra Jiroutová, Lucie Grunclová DiS, Jiří 
Koblása, Tereza Rückerová.
Adresa redakce: Horský kurýr, náměstí T.G.M. 68, 517 61 Rokytnice 
v O.h.  Tel: 491 616 995, 736 752 200. E-mail: hoku@rokytnice.cz
Registrace MK ČR E 11929. Vychází jako měsíčník. Uzávěrka 
pro dopisovatele do 20. každého měsíce. Příspěvky čtenářů 
a dopisovatelů nemusí vyjadřovat stanovisko redakce. Náklad 500 
výtisků. Sazba a tisk UNIPRINT s.r.o. Rychnov n.Kn. Horský kurýr 
se vydává za finanční podpory společnosti Nábytek - prodej s.r.o. 
Vysoké Mýto. Toto číslo vyšlo v říjnu 2019. Cena: 10,- Kč

                               
 
 
 
9 - 10 hod. - prezentace účastníků na jízdárně    
10.30 hod. - slavnostní zahájení na zámku    - Startovné: 200,- Kč za dvojici 
11.00 hod. - odjezd na vyjížďku /cca 15-20 km/   - Prosíme vyšetření koní na AIE 

    - rychlejší a pomalejší lot     - Občerstvení po celý den zajištěno! 
16.00 hod. - jezdecké soutěže pro děti na jízdárně    
19.00 hod. - Hubertovská veselice s živou kapelou          
  

   
                                                                                                          

V rámci zahájení Hubertovy jízdy na rokytnickém zámku můžete navštívit výstavu fotografií
„Chodí kůň do práce?“ v zámecké galerii. Bude pro Vás otevřena od 9 do 12 hodin.


